
מחירי המים לחקלאות גוררים 
טענות קשות בקרב החקלאים, 
מדוע המשרד לא פועל בנושא 

זה ומנסה להגיע לפתרונות 
זולים יותר שיאפשרו לחקלאי 

הישראלי לפעול באווירה 
כלכלית טובה יותר?

"תיקון 27 לחוק המים, אשר אושר לפני 
כשנתיים בכנסת, השווה למעשה את 
תעריפי המים לחקלאות בכל הארץ. 
זאת, כחלק ממהלך להכנסת היטלי 

ההפקה, שעד אז היו עוברים לקופת 
המדינה, לתוך משק המים. עדיין, משק 
המים הביתי מסבסד את ענף החקלאות בהיקף מוערך של כ-300-400 
מלש"ח בשנה. ברור, שיש לשמור על ענף חקלאות יציב בישראל - יש 

בכך יתרונות של בטחון תזונתי, שמירת קרקעות, חזות פני המדינה 
ועוד. עם זאת, יש למצוא את האיזון המתאים בין כלל הצרכים ושני 

המשקים. ענף החקלאות עבר התייעלו מרשימה בעשרות השנים 
האחרונות, הן בעלויות כח אדם, במיכון ובשימוש יעיל במים. עם זאת, 
המצב בו משק המים הביתי מסבסד את ענף החקלאות, צריך לבוא לידי 

פתרון. מדובר בסוגיה מורכבת, באשר המים מהווים אחוז משמעותי 
בעלויות הגידול, לפחות בחלק מן הגידולים החקלאיים. יש לגבש תכנית 
אב לחקלאות, המגדירה את הצרכים של ישראל לעשרות השנים הבאות, 

לאתר היכן יגדלו החקלאים את התוצרת הנדרשת, ולמצוא פתרונות 
שונים על מנת לצמצם את הסבסוד האמור. לטעמי, במקום לממן את 
ענף החקלאות דרך תעריף המים, יש ליצור מנגנון של תמיכה ישירה 

בחקלאים, לעודד גידולים בעלי מתח רווחים גבוה, תוך שמירה על 
העקרונות שהוזכרו לעיל".  ▲

מ"מ מנכ"ל משרד המים 
"לגבש תוכנית אב למים לחקלאות"

חזי ליפשיץ, מ"מ מנכ"ל 
משרד המים מדבר על 

מנגנון תמיכה בחקלאים 
וזאת, בתשובה לשאלתנו 

על מחירי המים. באשר 
לתוכנית רב שנתית למשק 

המים הוא אומר "זו אחת 
המשימות העיקריות שלנו 

בשנת 2021"

כמו כן תוכל ועדת המכסות לאפשר ליצרנים לאחר 
אומנה להמשיך לייצר חלב במסגרת שותפות עם 

יצרנים אחרים. הוועדה אף אישרה את הגדלת מנת 
מכסת צאן בהליכי ניוד, ובנוסף, אישרה שמהיום תוכל 

ועדת המכסות לקיים קשר עם היצרנים באמצעות 
דואר אלקטרוני ולא רק באמצעות דואר ישראל. מנכ"ל 

מועצת החלב, איציק שניידר, הודה לשר החקלאות 
ולמנכ"ל המשרד, על סיועם בהובלת הנושא ובהכנת 
התקנות וכן, ליו"ר וועדת הכלכלה, ח"כ יעקב מרגי, 

ולחברי הוועדה על אישור התקנות. איציק שניידר "זהו 
הישג משמעותי לענף החלב. התיקונים שהעברנו היום 
בוועדה יאפשרו לוועדת המכסות לתת פתרון למשקים 

רבים שנמצאים במצוקה ולמנוע קריסה כלכלית של 
יצרנים. בנוסף, הצלחנו להשלים את הליכי הניוד 

שהתעכבו בענפי הצאן, ולייעל את הקשר של וועדת 
המכסות עם היצרנים".  ▲

לבקשת מועצת החלב אישרה וועדת הכלכלה של 
הכנסת, תיקונים בתקנות המכסות, וועדת המכסות 
של מועצת החלב תוכל לאשר אומנה לחלק ממכסת 
החלב של יצרן שעל משקו הוטל סגר בשל מצב 
וטרינרי, כך שפרנסתו לא תפגע

בשורה: נמצא פתרון 
למשקי חלב שהוטל 
עליהם סגר וטרינרי

ליצור מנגנון תמיכה בחקלאים. 
חזי ליפשיץ
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